
Kunnanhallitus § 264 22.06.2020

Lausunto Lapin ELY-keskukselle YVA-menettelyn soveltamistarpeesta koskien Kittilän
Tuohivaaraan suunniteltua tuulivoimahanketta/lausuntopyyntö 29.5.2020

59/10.02.02/2020

Khall 22.06.2020 § 264
Lapin ELY-keskus on lähettänyt uuden lausuntopyynnön YVA-me-
net te lyn soveltamistarpeesta koskien Kittilän Tuohivaaraan suun ni-
tel tua tuulivoimahanketta. Uusi lausuntopyyntö on lähetetty, koska
Tuu li al fa Oy on täydentänyt soveltamisharkinnan asiakirjoja. Täy den-
nyk ses sä on huomioitu muun muassa voimaloiden ko ko nais kor keu-
den laskeminen 260 metriin sekä AFRO Oy:n laatima arvio YVA-lain
mukaisen menettelyn soveltamisesta.

Oheismateriaalina AFRY Oy:n 27.5.2020 Tuulialfa Oy:lle laatima ar-
vio ”Kittilän Tuohivaaran tuulivoimapuiston YVA-menettelyn so vel ta-
mis har kin ta”. AFRY Oy:n arvioinnin alustava johtopäätös: ”Alus ta vien
arviointien mukaan hankkeen toteuttaminen ei todennäköisesti ai-
heu ta laadultaan ja laajuudeltaan, myös eri hankkeiden yh teis vai ku-
tuk set huomioon ottaen, YVAL 3 § 1 momentissa tarkoitettujen hank-
kei den vaikutuksiin rinnastettavia merkittäviä ym pä ris tö vai ku tuk sia.”

Kunnanjohtaja
Kunnanhallitus päättää YVA-menettelyn soveltamistarpeesta kos kien
Kittilän Tuohivaaraan suunniteltua tuulivoimahanketta ilmoittaa La pin
ELY-keskukselle seuraavaa:

Kittilän kunnanhallitus on päättänyt käynnistää 25.2.2020 maan käyt-
tö- ja rakennuslain mukaisen tuulivoimayleiskaavan laatimisen Tuo-
hi vaa raan. Yleiskaavaa laadittaessa tehdään maankäyttö - ja ra ken-
nus lain edellyttämät selvitykset ja kaavan laadinnassa on huo leh dit-
ta va, että suunniteltu tuulivoimarakentaminen ja muu maankäyttö so-
peu tuu maisemaan ja ympäristöön.

Kittilän kunta kiinnittää huomioita, että Tuohivaaralla sijaitsee poh ja-
ve si alue. Kartan perusteella tuulivoimalat sijoittuisivat kuitenkin poh-
ja ve si alu een ulkopuolelle.

Suunniteltu tuulivoimalahanke ei täytä YVA-lain mukaista so vel ta-
mis tar vet ta siinä tarkoitetulla tavalla.

Edellä mainituilla perusteilla Kittilän kunta katsoo, että tarvetta
YVA-me net te lyyn ei ole.

Päätös:
Keskustelun kuluessa kunnanhallituksen jäsen Raili Fagerholm esit ti,



että YVA-menettelyä käytetään. Jäsenet Ahti Ovaskainen, Outi Mart-
ti la ja Akseli Erkkilä kannattivat Fagerholmin vastaesitystä.
Puheenjohtaja Pekka Rajalan tiedustellessa voidaanko yk si mie li ses ti
päättää YVA-menettelyn käyttämisestä kunnanhallitus antoi myön tä-
vän vastauksen.

Kunnanhallitus päätti hyväksyä yksimielisesti Raili Fagerholmin te ke-
män esityksen ELY-keskukselle YVA-menettelyn tarpeellisuudesta.
__________


